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Abstract 
 
Recent development of digital imaging techniques has lead to an increase in the volume of 
medical images obtained in digital form.  
Picture Archiving and Communication Systems (PACS) are emerging in clinical environments 
for the management of medical images in digital form. The PACS are part of the hospital 
information system (HIS); they are based on a set of widely available industry standards. 
 
The PACS are also based on a distributed architecture of servers of two types:  
The Archive Servers connected to the sources of images and equipped with large optical disk 
libraries (Juke Boxes), and Display Servers distributed over the hospital. 
 
In addition, the PACS are even based on a standard of communication of digital images 
(DICOM), which is developed by ACR-NEMA (Americain College of Radiology - National 
Electrical Manufacturers Association), and which is become a universal standard.  
 
This work consists of giving a general survey on the actual state of archiving medical images in 
the hospital environments, and to realize a tool allowing to read DICOM images. 
 
 
 
Résumé 
 
Le développement récent des techniques d'imagerie médicale a provoqué une croissance dans le 
volume des images médicales obtenues sous forme digitale. 
Des systèmes d'archivage et de communication des images médicales (PACS) ont émergé dans 
les environnements cliniques pour la gestion des images médicales numériques. 
Le PACS fait partie d'un système d'information hospitalier (SIH), il est basé sur un ensemble de 
normes technologique la rgement disponibles. 
 
Le PACS est basé sur une architecture distribuée de serveurs de deux types : 
Les serveurs d'archive connectés à la source des images et équipés avec une large librairie de 
disques optiques (juke boxes), et les serveurs d'affichage distribués à travers l'hôpital. 
 
Le PACS utilise une norme de communication des images médicales digitales (DICOM), qui est 
développée par l'ACR – NEMA. (Americain College of Radiology - National Electrical 
Manufacturers Association), et qui est devenue un standard universel. 
 
Ce travail consiste à donner un aperçu sur l'état actuel de l'archivage des images médicales dans 
le milieu hospitalier, et de réaliser un outil permettant de lire les images DICOM. 
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